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PROTOKÓŁ NR 16/2025 

z XVI SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 30 kwietnia 2025 r. 
 

 

XVI sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii, przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

Link do nagrania: 

 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/68183/sesjaaradyamiejskiejag%C3%B3ryakalwarii

anraxviawadniua30akwietniaa2025agodza1500.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie XVI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godzinie 15:10 otworzyła XVI sesję Rady 

Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. 
Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów 

o ochronie danych osobowych. 

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

1. Izabela Banasiak-Matusik 

2. Monika Bolek 

3. Anna Fedynicz 

4. Stanisław Fijka 

5. Aleksandra Górecka 

6. Teresa Jędral 

7. Mateusz Kanabus 

8. Wojciech Kochański 

9. Szymon Krupa 

10. Renata Mateńko 

11. Beata Mika 

12. Bartosz Miszewski 
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13. Bożena Molak 

14. Andrzej Pietrzak 

15. Jakub Rącz 

16. Roman Cezary Rybarczyk 

17. Ewa Stokowska 

18. Justyna Szczypińska-Piotrowska 

19. Iwona Szymańska 

20. Arleta Żmudzin 

 

Radni nieobecni: 

1. Tomasz Ura 

 

W załączeniu do protokołu: 

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1; 

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2; 

-lista obecności gości załącznik nr 3 (urząd/jednostki), 

-lista mieszkańców zabierających głos podczas sesji załącznik nr 4. 

 

Przewodnicząca Teresa Jędral powitała przybyłych na sesję Radnych Rady Miejskiej, 

Burmistrza Miasta i Gminy Arkadiusza Strzyżewskiego, Zastępców Burmistrza Mateusza 

Baja i Piotra Chmielewskiego, Skarbnika Gminy Ewę Sobiepanek, Sekretarza Gminy Piotra 

Walczaka, pracowników urzędu, dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy, 

naczelników wydziałów urzędu MIG, pracownika biura rady, radcę prawną urzędu, 

informatyka, sołtysów, mieszkańców i oglądających transmisję online. 

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral przedstawiła porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XVI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Raport z wykonania w 2024 roku gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii i efektów jego 

realizacji. 

5. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Góra 

Kalwaria oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
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6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

lokalu użytkowego na rzecz dotychczasowego najemcy. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na 

terenie Gminy Góra Kalwaria. 

9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki Czaplinkowskie - cz. I. 

10. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - teren pomiędzy ulicami Rybie i Zakalwaria  

cz. II. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

12. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad 

działania Komitetu Rewitalizacji. 

13. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia liczby członków 

i składów osobowych 5 komisji stałych. 

14. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 

15. Projekt uchwały w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi. 

16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

18. Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej 

Góry Kalwarii. 

19. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w dniu 26.03.2025 r.  

20. Sprawy różne: 

1) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

2) pytania radnych i odpowiedzi, 

3) wolne wnioski, 

4) informacje. 

21. Zamknięcie XVI sesji Rady Miejskiej. 

 

Radny Bartosz Miszewski zgłosił wniosek w sprawie zdjęcia projektu uchwały punkt 8 

porządku obrad w związku z licznymi prośbami radnych.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj zgodził się z wnioskiem radnego Bartosza Miszewskiego, 

ponieważ w trakcie obrad Komisji pojawiły się wątpliwości do projektu uchwały. Dodał 

również, że uchwała powinna być właściwie skonsultowana z radnymi i z sołtysami i 

powinniśmy dążyć do tego, żeby na kolejnej sesji majowej już uchwałę przygotować i 

uchwalić.  
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Głosowano w sprawie: Zdjęcia projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu 

korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty.   

 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 

wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 

Punkt 3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie od 26 

marca 2025 r. do 30 kwietnia 2025 r. 

 I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
W sprawie  

1. ORG.0050.55.2025 25.03.2025 

w sprawie zapewnienia bezpłatnego umieszczania plakatów wszystkich 

komitetów wyborczych i urzędowych obwieszczeń wyborczych            

oraz podania wykazu tych miejsc do publicznej wiadomości 

 

2. ORG.0050.56.2025 26.03.2025 
w sprawie wyznaczenia Punktu Kontaktowego HNS Burmistrza Miasta    

i Gminy Góra Kalwaria 
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3. ORG.0050.57.2025 26.03.2025 
w sprawie zmiany planu finansowego jednostek budżetowych Gminy 

Góra Kalwaria na 2025 rok 

4. ORG.0050.58.2025 26.03.2025 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu finansowego             

dla środków pochodzących z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19            

na 2025 rok 

5. ORG.0050.59.2025 27.03.2025 

w sprawie przedłożenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 

gminy za rok 2024 wraz z informacją o stanie mienia gminnego, 

sprawozdań rocznych z wykonywania planów finansowych 

samorządowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej za rok 2024 

6. ORG.0050.60.2025 28.03.2025 

w sprawie ustalenia podstawowej kwoty dotacji dla publicznych                    

i niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Góra Kalwaria            

przez inne niż Gmina Góra Kalwaria osoby prawne i fizyczne 

7. ORG.0050.61.2025 31.03.2025 w sprawie zmian w budżecie 

8. ORG.0050.62.2025 31.03.2025 
w sprawie zmiany planu finansowego jednostek budżetowych Gminy 

Góra Kalwaria na 2025 rok 

9. ORG.0050.63.2025 31.03.2025 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu finansowego               

dla rachunku wydzielonego środków z Funduszu Pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa  

w 2025 roku 

10. ORG.0050.64.2025 31.03.2025 
w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w ramach realizacji 

zadania pod nazwą „Budowa chodnika przy ul. Szkolnej w Dobieszu” 
 

11. ORG.0050.65.2025 2.04.2025 

w sprawie odwołania i powołania Członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy domowej   

w Gminie Góra Kalwaria 

 

12. ORG.0050.66.2025 2.04.2025 

w sprawie odwołania i powołania Członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy domowej  

w Gminie Góra Kalwaria 

 

13. ORG.0050.67.2025 7.04.2025 
w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w ramach zadania 

pod nazwą "Rozbudowa placu zabaw przy gliniance w Dąbrówce" 
 

14. ORG.0050.68.2025 8.04.2025 

w sprawie wyznaczenia do pełnienia nieetatowej funkcji 

Inspektora Ochrony Danych w Urzędzie Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria 

 

15. ORG.0050.69.2025 9.04.2025 zmiana Regulaminu organizacyjnego wraz ze zmianą struktury  

16. ORG.0050.70.2025 10.04.2025 

w sprawie powołania komisji do brakowania druków ścisłego 

zarachowania z zakresu rejestracji stanu cywilnego w Urzędzie Stanu 

Cywilnego Góra Kalwaria 
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17. ORG.0050.71.2025 16.04.2025 w sprawie zmian w budżecie  

18. ORG.0050.72.2025 16.04.2025 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu finansowego                

dla środków pochodzących z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19                  

na 2025 rok 

 

19. ORG.0050.73.2025 16.04.2025 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu finansowego               

dla rachunku wydzielonego środków z Funduszu Pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa   

w 2025 roku 

 

 

I. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

 

Tydzień 14 (31.03-6.04)  

 

- udział w Konwencie Wójtów, Burmistrzów i Starosty Piaseczyńskiego  

- udział w spotkaniu wielkanocnym zorganizowanym przez Ośrodek Pomocy Społecznej 

- udział w spotkaniu wielkanocnym zorganizowanym przez Zarząd Cechu Rzemiosł Różnych                 

i Handlu 

- udział w nagradzaniu uczestników w X Gminnym Międzyprzedszkolnym Konkursie Recytatorskim 

zorganizowanym przez Przedszkole Kraina Uśmiechu 

 - udział w II Ogólnopolskich Halowych Zawodach Dziecięcych Drużyn Pożarniczych 

- udział w spotkaniu wielkanocnym zorganizowanym przez Seniorów Związku Emerytów 

Rencistów i Inwalidów odział w Baniosze 

 

Tydzień 15 (7.04-13.04) 

 

 - udział w Festiwalu Piosenki Angielskiej zorganizowanym przez społeczność Szkoły Podstawowej 

im. Władysława Reymonta w Coniewie 

- udział w powiatowej gali 9 edycji Plebiscytu "Perły Mazowsza" 

- udział w spotkaniu z radnymi dotyczącym przyszłości zamku w Czersku oraz muzeum szkuty  

- udział w spotkaniu wielkanocnym zorganizowanym przez Klub Seniora+ „Wisełka” 

- rocznica Katastrofy Smoleńskiej, złożenie kwiatów na cmentarzu parafialnym w Górze Kalwarii 

 - udział w walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia „Metropolia Warszawa” 

 - udział w posiedzeniu Społecznej Rady Zdrowia Psychicznego i Edukacji 

 - udział w spotkaniu wielkanocnym w Państwowej Straży Pożarnej 

 - udział w spotkaniu wielkanocnym Mazovia Bank Spółdzielczy 

 - udział w obchodach Dnia Pamięci Ofiar Zbrodni Katyńskiej 

 - udział w spotkaniu wielkanocnym z członkami Zarządu Związku Żołnierzy Mazowieckich 

Jednostek Wojska Polskiego, koło nr 61 w Górze Kalwarii 

 - udział w Misterium Męki Pańskiej 
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 - udział w spotkaniu wielkanocnym Ochotniczej Straży Pożarnej w Czaplinie 

 

Tydzień 16 (14.04-20.04) 

 

 - udział w spotkaniu wielkanocnym zorganizowanym przez Administrację Budynków 

Komunalnych 

 - udział w posiedzeniu Gminnego Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Górze Kalwarii, 

spotkanie wielkanocne 

 - udział w spotkaniu wielkanocnym komendzie Powiatowej Policji w Piasecznie 

 - udział w spotkaniu dotyczącym spraw osób z niepełnosprawnościami 

 - udział w posiedzeniu Społecznej Rady SPZOZ  

 - udział w spotkaniu wielkanocnym zorganizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich w Podłęczu  

 - złożenie kwiatów pod pomnikiem Cichociemnych przy ulicy Wiejskiej w Baniosze 

 - udział w spotkaniu z senatorem i wicemarszałkiem Senatu Michałem Tomaszem Kamińskim  

 - udział w spotkaniu wielkanocnym zorganizowanym przez Zespół Obsługi Placówek 

Oświatowych 

 - złożenie kwiatów wspólnie z członkami Towarzystwa Pamięci Rodzin 1941 im. Henryka Prajsa 

pod Macewą Pamięci w przeddzień 82 rocznicy powstania w getcie warszawskim 

 

Tydzień 17 (21.04-27.04) 

 

- udział w posiedzeniu Komisji Prezydialnej 

- udział w wieczorze literackim, poezję czytali Seniorzy z Klubu Seniora+”Wisełka” 

- udział w finałowej gali Plebiscytu „Perły Mazowsza” 

- udział w wystawie obrazów malarki pochodzącej z Góry Kalwarii - Emilii Durki 

- udział w wernisażu fotografii Wiktora Strumiłło na zamku w Czersku 

- udział turnieju tanecznym zorganizowanym w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Cendrowicach 

przez formacje taneczną „Fall in Dance” 

 

Tydzień 18 (28.04-30.04) 

 

 - udział w turnieju ekologiczno-przyrodniczym zorganizowanym przez społeczność 

Samorządowego Przedszkola nr 1 w Górze Kalwarii 

- udział w Sesji Rady Miejskiej 

 

II. Inwestycje rozpoczęte 

   1.Budowa ul. Polnej Róży w Kątach – (dokumentacja projektowo- kosztorysowa) 

Wykonawca: PRO-KON Adam Wukowicz 
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Wartość robót: 36.000,00 zł 

Termin zakończenia: 19.12.2025 r. 

2. Budowa drogi gminnej Czarny Las - Sierzchów (dokumentacja projektowo- 

kosztorysowa) 

Wykonawca: MAT Projekt Mateusz Jurczyk 

Wartość robót: 281.670,00 zł 

      Termin zakończenia: 27.09.2026 r. 

3. Dostawa kruszywa dolomitowego frakcji 4-31,5 mm oraz 0-31,5 mm w 2025 roku 

Wykonawca: Północ Południe Tomasz Pater, Paweł Mika, Wojciech Pater Sp. c. 

Wartość robót: 450.000,00 zł 

      Termin zakończenia: 31.12.2025 r. 

 

III. Inwestycje zakończone 

 

1. Budowa chodnika przy ul. Szkolnej w Dobieszu. 

2. Budowa ul. Słonecznej w Baniosze. 

3. Rozbudowa placu zabaw przy gliniance Dąbrówka. 

 

IV. Stan zatrudnienia 

 

- Urząd Miasta i Gminy – 99 osób 

- Straż Miejska – 8 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS – 42 osób  

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury – 23 osoby 

- OSiR – 42 osoby  

- ABK – 23 osoby 

- ZGK – 86 osób 

 

 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania. 

 

Punkt 4. Raport z wykonania w 2024 roku gminnego programu profilaktyki i 
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rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii i efektów jego 

realizacji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że nie było uwag do raportu. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

-raport z wykonania w 2024 roku gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii i efektów jego realizacji 

załącznik nr 6. 

 

Punkt 5. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Góra Kalwaria oraz 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Góra 

Kalwaria oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/179/2025 
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Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

lokalu użytkowego na rzecz dotychczasowego najemcy. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu lokalu użytkowego na rzecz dotychczasowego najemcy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/180/2025 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/181/2025 

 

Punkt 8. Zdjęty z porządku obrad. 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki Czaplinkowskie - cz. I. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki 

Czaplinkowskie - cz. I. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 
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NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/182/2025 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - teren pomiędzy ulicami Rybie i 

Zakalwaria cz. II. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - teren pomiędzy ulicami Rybie i 

Zakalwaria cz. II. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/183/2025 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 
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rewitalizacji na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/184/2025 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad 

działania Komitetu Rewitalizacji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu 

oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/185/2025 

 

Punkt 13. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia liczby członków i 

składów osobowych 5 komisji stałych. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia liczby 

członków i składów osobowych 5 komisji stałych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/186/2025 

 

Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jakub Rącz 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/187/2025 

 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia 

skargi. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 
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Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do 

rozpatrzenia skargi. 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, 

Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, 

Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Fijka 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/188/2025 

 

Punkt 16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/189/2025 

 

Punkt 17. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/190/2025 

 

Punkt 18. Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej 

Góry Kalwarii. 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral odczytała treść projektu uchwały. 

Odczytując § 1 projektu uchwały poprosiła radnych o zgłaszanie się do pracy w Komisji 

Statutowej.  

Do pracy w Komisji zgłosili się radni: 

1. Tomasz Ura – zgłoszony po konsultacji telefonicznej przez radnego Szymona 

Krupę, 

2. Teresa Jędral, 

3. Jakub Rącz, 

4. Szymon Krupa. 

Wiceprzewodniczący Szymon Krupa przypomniał również, iż na komisjach były rozmowy, 

że w komisjach powinien znaleźć się przynajmniej jeden przedstawiciel danego klubu. 

Ułatwiłoby to pracę i pomogło osiągać kompromisy. Zapisy uchwalone w statucie będą 

wpływały na pracę naszej Rady i kolejnych kadencji.  

Przewodnicząca zapytała raz jeszcze, czy ktoś się zgłasza do pracy w Komisji Statutowej. 

Nikt więcej się nie zgłosił. Przewodnicząca odczytała jeszcze raz radnych, którzy zgłosili 

się do pracy w Komisji Statutowej.  

 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej 

Rady Miejskiej Góry Kalwarii. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Arleta Żmudzin 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Ura 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XVI/191/2025 

 

Punkt 19. Informacja przewodniczącego Rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w dniu 26 

marca 2025 roku. 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że do protokołu z XV sesji 

Rady Miejskiej w dniu 26 marca 2025 r. nie zgłoszono uwag. 

 

 

Punkt 20. Sprawy różne: 

 

 1) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

 

Do dyskusji zgłosiła się sołtys wsi Czersk pani Urszula Wroniewicz.  

Pani sołtys poinformowała, że jest z nią zespół przedstawicieli Czerska, związane jest to    

z głównym powodem przybycia na sesję, prośbą o przywrócenie filii biblioteki gminnej    

w Czersku. Ale na początek chciałaby się odnieść do kilku krótszych spraw. Zgłosiła prośbę 

o współpracę w zakresie wymrożeń. Szkody związane z przymrożeniami ponieśli 

praktycznie wszyscy rolnicy. Proszone było o podanie terminów przymrożeń, a więc 

pierwsza fala odbyła się 5 do 12 kwietnia. Nocne przymrozki i silny wiatr powodował, że 

odczuwalna temperatura była znacznie niższa niż na termometrach i sadownicy 

podlewając ponad koronowo swoje drzewa, nie byli w stanie uchronić i nie ma tu mowy   

o innych roślinach, które były bliżej gruntu. Druga fala przymrozku była 26, 27 i 29 

kwietnia i kolejna fala jest spodziewana na majówkę i 15 maja, w związku z tym chciałaby 

prosić o przedłużenie terminu wyznaczonego na 5 maja na termin po 15 maja. Będzie to 

wówczas zasadne i będzie można określić straty, jakie są spowodowane przemrożeniami.  

Pani sołtys Urszula Wroniewicz poprosiła jeszcze, aby przybliżono temat budowy Muzeum 

Szkuty. Czy już wiadomo, jak odbyły się badania geologiczne i wszystkie inne, które 

związane są z powstaniem muzeum na jakim to jest etapie. Kolejna sprawa związana jest  

z rozbudową szkoły w Czersku, czy wszystko idzie zgodnie z planem i czy jest tak jak 

przedstawiciele gminy i mieszkańcy się spodziewają. I kolejna prośba o przywrócenie filii 

biblioteki w Czersku. Na zebraniu wiejskim mieszkańcy poprosili o wystosowanie do Pana 

Burmistrza petycji o przywrócenie tej filii. Zależy nam na tym, żeby filia biblioteki              

w Czersku była, ponieważ jesteśmy w ten sposób bliżej kultury. Powiedziała, że 

przedstawiła propozycję, żeby skorzystać po rozbudowie szkoły z wejścia z boku budynku, 

wykorzystać jakieś pomieszczenie, które było szatnią, aby to się znalazło w budynku 

użyteczności publicznej. Z tego co wie, to w Piasecznie funkcjonuje świetnie biblioteka 
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właśnie przy szkole, gdzie są przepiękne zbiory, gdzie przychodzi bardzo dużo ludzi         

i myśli, że to jest jeden z pomysłów, które warto wykorzystać, dopóki nie zadzieje się 

zakończenie rozbudowy szkoły. Chcieliby, aby biblioteka wróciła do dotychczasowego 

budynku, ponieważ mieszkańcy w czynie społecznym przeprowadzili remont. Były również 

poniesione nakłady na materiały ze strony gminy, mieszkańcy zrobili wszystko, aby 

utrzymać tą placówkę i żeby mieli możliwość korzystania z biblioteki. Są mieszkańcy, 

którzy dość często korzystali z biblioteki, ale ta ostatnio była otwarta tylko jeden dzień      

w tygodniu w godzinach nieodpowiednich dla osób pracujących zawodowo i dla dzieci, 

które przebywają w godzinach przedpołudniowych w szkole, trudno porównywać się         

z innymi placówkami, które są otwarte cały czas, więc myśli, że to też warto brać pod 

uwagę. Pani dyrektor biblioteki prosiła również, aby znaleźć jakąś osobę, która by chciała 

pracować w tych warunkach, jakie są. Pani Urszula powiedziała, że ma taką osobę. 

Mieszkańcy liczą na to, że włodarze i państwo radni pomogą w powrocie filii biblioteki do 

Czerska, przynajmniej do chwili rozwiązania czy powstania nowego budynku 

wielofunkcyjnego, w którym się znalazłaby się Biblioteka pracująca nie jeden dzień w 

tygodniu, a co najmniej pięć. Pani sołtys podziękowała i zakończyła swoją wypowiedź.  

Do wypowiedzi zgłosiła się mieszkanka Czerska Pani Iwona Osiecka. Stwierdziła, że dla 

mieszkańców jest to duży trud przyjść do państwa o tej porze, bo wszyscy gdzieś pracują. 

Stanowisko mieszkańców zostało przedstawione panu Burmistrzowi Mateuszowi Bajowi na 

zebraniu sołeckim i jest bardzo dobrze znane. Mieszkańcom bardzo zależy, aby dzieci, ale 

też i dorośli mieli możliwość częstego korzystania a nie tylko kupowania książek, które jak 

wiadomo są drogie. Dzieci spędzały tam czas, jeśli tylko miały taką możliwość, a ostatnio 

nie mieli bo biblioteka jest czynna przez kilka godzin jeden raz w tygodniu. To jest 

stanowczo za mało. Jeśli zależy nam na rozwoju czytelnictwa, a powinno nam zależeć to 

róbmy coś. Pan Burmistrz Mateusz Baj argumentował, że czytelnictwo spada, ale jak ma 

rosnąć, jak tylko jeden dzień w tygodniu jest czynna biblioteka. Mieszkańcy w czynie 

społecznym odnowili bibliotekę, więc nie można powiedzieć, że to jakoś bardzo drogo 

kosztowało, to kosztowało naszą pracę. Poza tym wszystkim powstaje nowa szkoła, 

rzeczywiście wygospodarowanie jakiegoś pomieszczenia w nowej szkole może nie byłoby 

takim dużym problemem a jednak w godziwych warunkach mogliby tam iść wszyscy          

i skorzystać. Może kiedyś powstanie wreszcie biblioteka z prawdziwego zdarzenia, tak jak 

jest teraz w innych miastach, bo ten kierunek się bardzo rozwija. Powstają kawiarnie            

i klubokawiarnie, gdzie wszyscy mogą sobie iść posiedzieć, poczytać i swoje pasje rozwijać. 

U nas takiej możliwości nie ma, więc bardzo proszę, żeby państwo wstawili się za 

mieszkańcami i pomogli w tym, żeby jednak była taka możliwość. Dla wszystkich               

w Czersku jest to bardzo ważne. 

Przewodnicząca Teresa Jędral poprosiła burmistrza o odniesienie się do pytań i 

powiedziała, że warto zastanowić się nad rozwojem i propagowaniem czytelnictwa.          

W ubiegłej kadencji już był ten problem, mieszkańcy bardzo mocno zaangażowali się      

w odnowienie i zmodernizowanie tego budynku, więc szkoda byłoby to zmarnować.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił o udzielenie odpowiedzi Burmistrza Mateusza 
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Baja w temacie przymrożeń i rozbudowy szkoły w Czersku. W kwestii Muzeum Szkuty i 

biblioteki poprosił o odpowiedź Burmistrza Piotra Chmielewskiego.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział w kwestii przedłużenia terminu odnośnie 

przymrozków. Termin został wyznaczony, żeby jak najszybciej rozpocząć szacowanie szkód 

i wypłatę odszkodowań. Jeżeli jest taki wniosek, to powinien być złożony po weekendzie 

do wydziału Ekologii Rolnictwa i Gospodarki Odpadami. Na dzień dzisiejszy jest szansa, że 

będzie pozytywnie rozpatrzony, jeżeli jest taka sytuacja faktyczna, że te przymrozki były w 

ostatnich dniach i jeszcze dodatkowo spodziewamy się w drugiej części weekendu 

majowego. Poprosił o wystąpienie o przedłużenie terminów do składania wniosków          

o wypłatę odszkodowań.  

Jeśli chodzi o kwestię rozbudowy szkoły to wczoraj spotkał się z wykonawcą, który 

rzeczywiście zgłasza pewne problemy. Natomiast wydaje się na dzień dzisiejszy są one do 

rozwiązania, tak żeby nowa część szkoły uzyskała pozwolenie na użytkowanie na dzień 

pierwszy września. Tak jak informował już państwa, rodziców, radę rodziców i społeczność 

szkoły prawdopodobnie będzie tak, że żeby nie zakłócać procesu dydaktycznego, 

wykonawca wejdzie do starej części szkoły i że w tej starej części remont może się trochę 

przedłużyć. Natomiast ten termin 1 września na dzień dzisiejszy, że dzieci będą mogły 

wejść do nowej części szkoły jest realny. W Czersku sytuacja dogodna, są właściwie dwa 

obiekty, dwie części starą i nową część szkoły.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj zakończył wypowiedź i podziękował. 

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski odniósł się do pytania o Muzeum Szkuty w 

Czersku.  

Jeżeli chodzi o przygotowanie potencjalnej działki pod Muzeum Szkuty to po świętach 

miały odbyć się odwierty, badania geologiczne, które pozwolą nabywcy, dla Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego potwierdzić, czy ta działka spełnia 

wymagania, które są nakładane pod tego typu inwestycje. Jeszcze nie ma informacji. Na 

początku maja zwróci się do Państwowego Muzeum Archeologicznego co z tą sprawą. 

Natomiast, jeśli chodzi o budynek biblioteki, to na ten moment biblioteka została 

wyprowadzona z tego budynku, księgozbiór został wywieziony. Były starania o to, żeby 

biblioteka istniała i czytelników przybywało, były kupowane nowości, niestety liczba 

czytelników spadała. W budynku  biblioteki, w którym mieszkańcy zaangażowali się w 

remont, niestety koszty eksploatacji rosły. W sezonie zimowym były momenty, że nie dało 

się tam pracować. Budynek biblioteki to nie tylko wypożyczalnia, ale również miejsca 

spotkań, spotkania autorskie, promocje książek, lekcje biblioteczne dla klas. Ta biblioteka 

nie spełniała tych możliwości. Takie miejsce Kultury w Czersku powinno być i były już 

rozmowy o potencjalnych miejscach, gdzie tego typu działalność mogłaby być 

prowadzona. Na razie mówi się, że tego typu obiekt powstanie przy Muzeum Szkuty 

Czerskiej. Nie wiadomo jeszcze, czy Muzeum Szkuty powstanie w tym obecnie wskazanym 

miejscu.  

Biblioteka byłaby miejscem, gdzie mieszkańcy i dzieci mogłyby się spotykać. Będą podjęte 

rozmowy z mieszkańcami Czerska, ewentualnie, gdzie można by było bibliotekę umieścić. 
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Działalność biblioteki w dotychczasowym miejscu i ponoszone koszty, były 

niegospodarnością, dlatego biblioteka została zamknięta. To nie koniec biblioteki w 

Czersku.  

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska zabrała głos (ad vocem). 

W kwestii szkoły w Czersku jest zaniepokojona informacjami, które docierały do niej 

względem instalacji elektrycznej i ciepłowniczej w starej części szkoły. Jakiś czas temu 

napisała zarówno do wykonawcy jak i do projektanta o informację w tej sprawie, niestety 

nie dostała odpowiedzi. Nie chciałaby takiej sytuacji, że w okresie zimowym okazałoby się, 

że instalacja ciepłownicza nie będzie wydolna na kubaturę budynku, która powstanie, 

zarówno nowej jak i starej części szkoły. Ma nadzieję, że pierwszego września uda się 

wprowadzić do nowej części szkoły. Bezpieczeństwo uczniów jest najważniejsze. Nie może 

być sytuacji, że połowa będzie w tym budynku połowa w tamtym budynku a pracownicy 

będą chodzić i wykonywać swoje czynności.  

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska zapytała zastępcę burmistrza Piotra 

Chmielewskiego, kiedy będzie możliwość usiąść do rozmów i ustalić co dalej z naszą mini 

kulturą Czerską.  

Jak wiadomo, Muzeum Szkuty jeżeli powstanie to będzie to kilka lat do przodu. A w tym 

momencie jako mieszkańcy jesteśmy odcięci kulturowo. Kiedy więc, będzie można 

powrócić do rozmów, żeby mieszkańcy również mogli wyjść z takim poczuciem, że mamy 

już jakiś konkret co do terminu rozmów.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj doprecyzował swoją wcześniejszą wypowiedź odnośnie 

do szkoły w Czersku. Jeśli zagrożony byłby termin wrześniowy oddania do użytkowania 

nowej części szkoły to wtedy wszyscy uczniowie zostaliby w starej części budynku, ale na 

dzień dzisiejszy takiego zagrożenia nie ma. 

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski powiedział, że zaprosi zainteresowane osoby w 

drugiej połowie maja na spotkanie z panią dyrektor biblioteki, która obecnie przebywa na 

urlopie.  

Do dyskusji zgłosiła się (ad vocem) pani sołtys Urszula Wroniewicz. Nawiązała do 

wypowiedzi zastępcy burmistrza, odnośnie do kosztów utrzymania. Powiedziała, że 

finansowanie kultury nigdy nie było rentowne. Już wcześniej przedstawiona była 

koncepcja, z której można by było skorzystać i rozważyć budowę budynku 

wielofunkcyjnego, w którym znalazła by się biblioteka. Był również powołany zespół, który 

nadzorował remont biblioteki zgodnie z wytycznymi pani dyrektor. Ta komisja zakończyła 

swoją pracę. Między innymi była też propozycja, żeby poszukać rozwiązań i dofinansowań 

na nowe miejsce bądź na to docelowe, natomiast nie było informacji czy coś w tym 

zakresie było zrobione. Jest działka za sklepem GS w Czersku. Można szukać różnych 

rozwiązań a doraźnie dać szansę mieszkańcom na korzystanie na podobnych bądź na 

dotychczasowych warunkach. Będzie to z korzyścią dla dorosłych i dzieci.  

Radny Stanisław Fijka zgłosił do rozważenia panom burmistrzom pomysł zakupu 

gotowego obiektu kontenera modułowego z wolnych środków, które gmina posiada. 

Firmy robią takie na zamówienie. Można by go było ustawić za sklepem GS. W momencie, 
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kiedy powstałoby Muzeum Szkuty i tam by była biblioteka, to taki moduł można 

wykorzystać później na inne cele gminy, na przykład przenieść i ustawić tam, gdzie w innej 

miejscowości mógłby służyć mieszkańcom naszej gminy. Obiekty takie są w pełni 

wyposażone i spełniają wszystkie warunki jakie są potrzebne do funkcjonowania. W ten 

sposób można by było rozwiązać problem czasowo.  

Mieszkanka gminy pani I. Osiecka zgłosiła się do wypowiedzi. Powiedziała, że na zebraniu 

sołeckim zastępca burmistrza Mateusz Baj w odpowiedzi na pytanie mieszkańca, czy 

można pozyskać środki na kulturę z Unii Europejskiej, potwierdził, że tak, można takie 

środki pozyskać. Powiedziała również, że mieszkańcy mają takie poczucie, że pani 

dyrektor biblioteki jest zdecydowanie przeciwna istnieniu biblioteki w Czersku i wszelkie 

próby w tym kierunku niestety zostają unieszkodliwione. Poprosiła o wsparcie i 

podziękowała. 

Radny S. Fijka (ad vocem) dopowiedział, że koszt takiego modułu to ok. 70 czy 80 tys. zł. i 

że będą wolne środki do rozdysponowania. Nie chce być adwokatem pana burmistrza ale 

decyzja odnośnie biblioteki będzie należała do burmistrza a nie do pani dyrektor.  

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski zapowiedział przeanalizowanie możliwości i 

propozycji i zaproszenie zainteresowanych osób na spotkanie.  

 

 2) pytania radnych i odpowiedzi. 

 

Przewodnicząca Teresa Jędral zabrała głos jako pierwsza, powiedziała, że ma zgłoszenia 

od mieszkańców, iż pojawił się ponownie problem dzików. Jest zaniepokojona 

zwiększającą się ich populacją. Problem się nasila. Zapytał, czy do tej pory były podjęte 

jakieś kroki lub działania, w zakresie ograniczenia ilości dzików. To nie jest zadanie własne 

gminy, tylko starostwa, natomiast jako radna zgłasza ten problem. Poprosiła pana 

burmistrza o odpowiedź i zapytała co można zrobić w tym zakresie. 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Mateusz Baj. Powiedział, że kompetencje gminy 

w tym zakresie są niewielkie, można tylko wspierać pewne działania. Jakiś czas temu miał 

przyjemność uczestniczyć w spotkaniu w Brześcach zorganizowanym przez radnego 

 Cezarego Rybarczyka. W spotkaniu uczestniczyli m.in. poseł Piotr Kandyba, 

przedstawiciele Koła Łowieckiego, Starostwa Powiatowego w Piasecznie i mieszkańcy. 

Kontynuując poinformował, że w sejmie proponowane są zmiany legislacyjne. Powstała 

specjalna komisja. Póki co samorządy a zwłaszcza samorząd gminy ma związane ręce. 

Regionalna Izba Obrachunkowa stoi na stanowisku, że gmina nie może wydawać żadnych 

pieniędzy na tego typu działania, ponieważ jest to naruszenie dyscypliny finansów 

publicznych. Jedyny samorząd, który ma kompetencje, żeby działać w tej kwestii to 

Samorząd Powiatowy. Wnioski miały być zgłaszane bezpośrednio do Starostwa 

Powiatowego albo do Urzędu Gminy. Żaden wniosek nie wpłynął. Koła Łowieckie twierdzą, 

że również mają związane ręce coraz bardziej ostrzejszymi przepisami i działaniami 

ekologów. Bez zmian ustawowych tutaj niewiele jako gmina zdziałamy, jedyna droga to 

jest Starostwo Powiatowe i Wydział Zarządzania Kryzysowego. Deklarował wsparcie 
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wniosków o odstrzał dzików składanych od radnych, sołtysów i mieszkańców, jeśli takie 

będą kierowane.  

Radny C. Rybarczyk zabrał głos w dyskusji i powiedział, że obecnie czekają na to, co 

ustanowi sejm odnośnie przepisów. Częściowo przepisy już się zmieniły, nie wie tylko czy 

się uprawomocniły. Pisma o odstrzał, jeśli jest problem powinny wpłynąć od mieszkańców 

czy sołtysów. Na dzień dzisiejszy nie są w stanie nic więcej zrobić, należy czekać co zrobi 

rząd i sejm.  

Radna Renata Mateńko (ad vocem) zwróciła uwagę, że mieszkańcy mieli dużo pytań, 

zgłoszeń w kwestii zwierząt. Mieszkańcy, próbują kontaktować się z różnymi instytucjami i 

gabinetami weterynarii, są odsyłani i niestety nie mają żadnej pomocy. Poprosiła o 

informację jak należy postąpić w tej sprawie. Sugerowała, żeby informacja została 

umieszczona na stronie gminy.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że taka informacja prawdopodobnie 

będzie zamieszczona. Problem w tym, że instytucje państwowe i samorządowe 

przedstawiają różne interpretacje przepisów prawa. Na dzień dzisiejszy za potrącone 

zwierzę odpowiada zarządca tej drogi. W gminie można zasięgnąć informacji jaka jest 

kategoria drogi (powiatowa, krajowa, wojewódzka ) lub zadzwonić na nr 112 i tam uzyskać 

informację. Jeśli pani radna zgłasza taki postulat, to rozważymy czy nie zamieścić takiej 

instrukcji na stronie internetowej.  

Radny Bartosz Miszewski (ad vocem) potwierdził, że dzwoniąc na nr 112 służby udzielają 

informacji.  

Radna Renata Mateńko (ad vocem) zwróciła uwagę, że są dylematy osób co zrobić, jeśli 

zwierzę jest ranne, zdarzenie było w nocy, byli odsyłani, nie chcieli zostawić zwierzęcia. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odniósł się do poprzednich wypowiedzi. Stwierdził, że 

jest duży problem z rannymi zwierzętami. Czasami myśliwi są proszeni, aby „dobić” 

zwierzę, jeżeli nie ma możliwości, aby to zwierzę uratować. Natomiast prawo łowieckie 

zabrania używania broni palnej bodajże 150 m od zabudowań. A to jest dość częste 

zdarzenie, że łoś czy sarna zawiśnie na ogrodzeniu. Taka sytuacja miała ostatnio miejsce  

w Dobieszu. Obecnie czekamy na konkretne uregulowania prawne tych kwestii. Radny 

Bartosz podpowiedział, że można zadzwonić na 112.  

Radna Renata Mateńko (ad vocem) zapytała, czy gmina ma podpisaną umowę z jakimś 

gabinetem weterynaryjnym pod tym kątem, tak jak ma to miejsce przy sterylizacji czy 

kastracji zwierząt domowych. Zapytała, czy nie można pomagać rannym zwierzętom, tak 

jak ma to miejsce w innych gminach?  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, iż jest podpisana umowa na odbiór zwłok 

zwierząt, jeżeli są na drogach gminnych bądź na działkach należących do gminy. 

Natomiast gmina nie ma podpisanej umowy na leczenie dzikich zwierząt. Jeśli będzie znał 

konkretny przykład jak takie sprawy są rozwiązane w innych gminach to będzie mógł się 

do tego odnieść. Natomiast jest przykład Piaseczna, gdzie tego typu działania były 

zakwestionowane przez kontrolę RIO.  
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Radny Szymon Krupa zapytał o bulwersującą sprawę remontu drogi między Górą Kalwarią 

a Krzakami Czaplinkowskimi. Czy są jakiekolwiek informacje ze Starostwa, kiedy będą 

planowane prace kończące ten etap budowy. Mieszkańcy niszczą swoje samochody. 

Starostwo doraźnie sypie kamienie przed samym wiaduktem z jednej z drugiej strony, ale 

to niestety niewiele daje, ponieważ po chwili kamienie się „wybijają” i mieszkańcy jeżdżą 

po niesamowitych dołach. Chciałby otrzymać konkretną informację od Starostwa, kiedy 

zamierza skończyć budowę drogi.  

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski. Przyznał, że ta ważna inwestycja się 

przeciąga. Obecnie Starostwo nie może wznowić prac ze względu na trwającą 

modernizację węzła w Sobikowie. Zamknięcie na czas robienia nowej nakładki drogi w 

Krzakach Czaplinkowskich byłoby znaczącym utrudnieniem. Dopóki nie będzie 

przejezdności w okolicach Sobikowa dokończenie modernizacji tej drogi powiatowej jest 

niemożliwe. Około miesiąca jeszcze przynajmniej powinniśmy poczekać aż będzie zgoda 

zarządcy drogi wojewódzkiej na to, żeby powiatowa droga mogła być dokończona. 

Burmistrz przeprosił mieszkańców za niedogodności i poprosił, żeby wszyscy jeździli 

zgodnie z przepisami.  

Radny Jakub Rącz (ad vocem) odniósł się do problemu, który poruszył radny Szymon 

Krupa. Przyznał, że największy problem jest z kamieniami i dziurami przy wiadukcie. Może 

Starostwo powinno zadziałać miejscowo i zalać dziury asfaltem. Wyrwy są ostro 

zakończone i nietrudno o uszkodzenie samochodu.  

Radny Szymon Krupa (ad vocem) poprosił o interwencję do Starostwa, żeby zabezpieczyć 

wjazd na wiadukt z jednej i drugiej strony. Sam osobiście widział, jak panowie jednego 

dnia wysypują kamienie a na drugi dzień kamienie są na poboczu. Osoba, która rano 

jedzie i widzi, że jest już poprawione, wracając po południu może urwać koło. Starostwo 

może małymi nakładami ucywilizować wjazd i zjazd z wiaduktu.   

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski (ad vocem) odpowiedział, że w najbliższy wtorek na 

spotkaniu ze Starostą Piaseczyńskim przekaże sugestie radnych.   

Radna Monika Bolek nawiązując do poruszonej na komisji prezydialnej sprawy wolno 

biegającego psa w Krzakach Czaplinkowskich zapytała czy udało się coś wyjaśnić. Było też 

dużo zgłoszeń do Straży i do naszego schroniska. Jeśli nie to prosi o zajęcie się tym 

tematem.  

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że Straż Miejska zajęła się już tą 

sprawą. Z tego co pamięta, to właściciel został ustalony. Natomiast nie potrafi w tym 

momencie odpowiedzieć konkretnie w jaki sposób sprawa została zakończona. 

Zobowiązał się również do odpowiedzi w tej kwestii.  

Radna Renata Mateńko poprosiła o wyjaśnienie burmistrza dlaczego przetarg na budowę 

świetlicy w Szymanowie nadal nie jest ogłoszony. Obiecane było, że z początkiem roku, 

jest maj i przetargu w dalszym ciągu nie ma. 

Zapytała również o przebieg linii L15 i czy jest szansa na przywrócenie linii L28.  

Radna zapytała ponadto o spotkanie dotyczące spraw osób z niepełnosprawnościami  
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Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił panią Naczelnik Wydziału Inwestycji Remontów i 

Drogownictwa o odpowiedź w sprawie przetargu.  

Naczelnik Wydziału Katarzyna Kochańska odpowiedziała, że przetarg zostanie ogłoszony 

w maju. Jest bardzo dużo zadań, które już są ogłoszone i ten będzie następny. 

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział na pytanie o linię L15. Starostwo 

jeszcze się nie opowiedziało i nie rozpoczęły się rozmowy z Konstancinem. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział na pytanie radnej odnośnie do spotkania w 

kwestii osób z niepełnosprawnościami. Przyznał, że pojawiła się inicjatywa oddolna o 

powołanie Społecznej Rady do Spraw Osób z Niepełnosprawnościami. Odbyło są 

spotkanie, na którym była główna inicjatorka, radna Izabela Banasiak-Matusik, wraz z 

przedstawicielami organizacji pozarządowych reprezentujących osoby niepełnosprawne. 

Na spotkaniu burmistrz chciał poznać obszary, które wymagają interwencji. Jedynym 

podmiotem, który mógłby tutaj działać na rzecz byłaby Rada. Chciałby, żeby w tym roku 

pełnomocnik burmistrza do Spraw Osób Niepełnosprawnych został powołany. Mógłby 

organizować regularne spotkania z osobami zainteresowanymi, z grupą docelową, ale z 

tymi którzy chcą działać na rzecz osób niepełnosprawnych. Podczas rozmów wyszło, że 

głównym obszarem do zagospodarowania są bariery architektoniczne w przestrzeni 

miejskiej i tu jest potrzebna głębsza diagnoza obszarów, które mogą być utrudnieniem dla 

osób poruszających się na wózkach czy osób niepełnosprawnych. Drugi obszar to 

inicjatywy. Czy gmina jest w stanie podejmować inicjatywy skierowane przede wszystkim 

do osób niepełnosprawnych. W tej sprawie między innymi będzie się niebawem spotykać 

w bibliotece, która dla osób niepełnosprawnych ma specjalne nowe rozwiązanie, 

narzędzie, które jest może trochę nowością, ale jednak jeszcze u nas niedostępną. Trzeci 

obszar to jest obszar, który wyszedł w rozmowie. Osoby niepełnosprawne potrzebują mieć 

swojego rzecznika. Nie jest to zadanie własne gminy – niepełnosprawność, rozumiana 

szeroko tylko jest to zadanie powiatowe. Natomiast udzielanie informacji, pomaganie w 

korzystaniu, z programów które są, dotacyjnych, informacyjnych, może być zadaniem 

gminy i mogliby to realizować. Są takie trzy obszary, w których wydaje się, że osoba do 

spraw osób niepełnosprawnych powinna być znana wszystkim mieszkańcom 

niepełnosprawnymi i pełnosprawnym.  

Radny Stanisław Fijka zapytał Pana burmistrza o znaki zakazu zatrzymywania ustawione na 

ulicy Skierniewickiej. Znaki są niszczone i nie jest respektowany zakaz postoju.  

Poprosił o rozważenie zasłonięcia znaków, dopóki nie zapadnie decyzja zarządcy drogi, 

czyli Pana Burmistrza w kwestii powstania tam przystanku.  

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski poinformował, że jest robiona nowa organizacja 

ruchu, przystanki będą przeniesione. Ale to zawsze trochę trwa i wezmą pod uwagę 

zgłoszenie tego co powiedział radny.  

 

3) wolne wnioski. 
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Radna Justyna Szczypińska- Piotrowska zapytała o sprawę grantów dla nauczycieli. 

Powiedziała, że na początku kwietnia, spotkała się z zastępcą burmistrza Mateuszem 

Bajem i poinformowała o grancie, jaki tylko gmina może złożyć z racji tego, że jest 

jednostką samorządu terytorialnego. Wyraziła rozczarowanie faktem, że gmina, nie będzie 

w stanie złożyć grantu, z racji tego, że był on na tyle złożony, że w takim czasie, o którym 

Wydział Promocji się o nim dowiedział nie był w stanie go przeprowadzić. Przypomniała, 

że złożyła informację 3 lub 4 kwietnia. Radnej wydawało się, że osoby zatrudnione są 

kompetentne i przeszkolone do tego, żeby właśnie granty pozyskiwać. Jako radna zgłosiła 

inicjatywę, swoją pomoc i kompetencje, osobie procesującej, finalnie dowiedziała się, że 

nie będzie grant. Chciałaby zapewnienia, że w przyszłości taka sytuacja nie będzie miała 

miejsca. 

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski odniósł się do sprawy i poinformował, że              

w związku, że ten nabór jest rzeczywiście „trudny” i wymaga specjalistycznej wiedzy, 

jednostka dotująca zdecydowała się na przedłużenie terminu składania wniosków do 

końca maja. Zostały rozpoczęte poszukiwania firmy specjalizującej się, w pisaniu takich 

wniosków. Należy przeprowadzić dokładną diagnozę i podać bardzo dużo szczegółów we 

wniosku, następnie wskaźniki, z których gmina będzie rozliczana z realizacji tego projektu. 

Udało się znaleźć taki podmiot i zostały podjęte już pierwsze rozmowy. Wszystko idzie w 

dobrym kierunku i będziemy się starać, żeby zdążyć do 30 maja. Przygotowanie diagnozy, 

na podstawie której opracowuje się wniosek było nie możliwe i gminy nie występowały      

o te granty, ponieważ przygotowanie takiego wniosku jest czasochłonne i wymaga dużej 

wiedzy. W tym wypadku musieliśmy posiłkować się zewnętrznymi doradcami, którzy 

specjalizują się w danej dziedzinie. Zostały podjęte działania, żeby ten wniosek 

przygotować i do 30 maja złożyć.  

Są dwie możliwości, jeżeli chodzi o beneficjentów. Jednym jest szkoła bezpośrednio jako 

pracodawca albo gmina która, złoży wniosek ich imieniu. Ponieważ praktycznie wszystkie 

szkoły i placówki oświatowe były chętne, gmina wzięła to na siebie.  

Radna Justyna Szczypińska- Piotrowska (ad vocem) powiedziała, że nauczyciele 

potrzebują wsparcia gminy. W momencie, kiedy jest sytuacja, żeby po raz pierwszy można 

pozyskać fundusze dla dobrostanu zdrowia psychicznego nauczycieli, tym bardziej warto 

o to zawalczyć, bo to przełoży się na dobrostan uczniów. Radna poprosiła jeszcze o 

lepszą formę komunikacji, ponieważ przez ostatnie trzy tygodnie próbowała się 

dowiedzieć, w jaki sposób jest procesowany ten wniosek, co się z nim dzieje i tak 

naprawdę była zbywana od wiadomości do wiadomości. Prosiła również, że jeśli radny 

zgłasza informacje, to żeby informować go w jaki sposób jest to procesowane.  

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że żadnej informacji od radnej nie 

otrzymał i radna wie kto w gminie odpowiada za pozyskanie środków zewnętrznych.  

Radny Wojciech Kochański zadał pytanie odnośnie basenu. Na jakim etapie jest 

modernizacja i kiedy przewidywane jest otwarcie. Czy jest możliwość wymiany szyb od 

strony południowej przed zakończeniem remontu, bo jeśli nie, to będzie konieczna 

kolejna przerwa może w przyszłym roku. Wymiana jest konieczna, żeby basen nie 
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przynosił strat ciepła. 

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że modernizacja basenu trwa, 

niestety nie wie czy termin czerwcowy jest niezagrożony, ponieważ wykonawca ma 

problem z dostawą central. Podjął już kroki, żeby tą sytuację rozwiązać i chce zawrzeć 

umowę z innym dostawcą.  Gmina chce jak najszybciej otworzyć basen. Jeśli chodzi          

o wymianę szyb, to będzie to przedmiotem drugiego dużego przetargu. Czekać nas 

będzie jeszcze zamknięcie basenu, ale nie w tym roku, nie wiadomo również czy w 

przyszłym.  Projektowanie wszystkiego innego, poza tym co jest i będzie zrobione może 

potrwać w okolicach roku, więc taka przerwa technologiczna w roku jest zawsze. 

Powiedział również, że dostali 25-letni basen. Dodał jeszcze, że gmina chce 

wyremontować basen dokładnie, sprawdzić jego stan, tego się nie da zrobić w ciągu 

miesięcznej przerwy. Tym bardziej, że są napotykane trudności z podwykonawcą. 

Wykonany został audyt energetyczny i należy zaprojektować termomodernizację. 

Radny Szymon Krupa (Ad vocem) zapytał o fotowoltaikę na basenie. Czy w drugim 

przetargu będzie uwzględniona fotowoltaika. 

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że fotowoltaika jest planowana                

z projektu Horizon. Teraz założona była Spółdzielnia Energetyczna, właśnie po to, żeby tak 

duży obiekt jak basen korzystał z energii produkowanej niekoniecznie przy basenie. Chcąc 

zapewnić energię w 100% do działalności basenu, zabrakło by nam terenu. Cel jest taki, 

żeby Spółdzielnia bilansowała produkcję prądu, ale niekoniecznie w miejscu, gdzie ten 

prąd ma być wykorzystany. Podobnie jest z zabytkami, na ratuszu też nie można postawić 

paneli fotowoltaicznych, nie możemy tego zrobić również na bibliotece, która weszła do 

Spółdzielni Energetycznej, aby czerpać energię na przykład z dachu szkoły, na której 

powstanie. Szkoła w wakacje będzie zamknięta, wtedy będzie można to bilansować. 

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska zapytała, na jakim etapie jest zakup działki w 

Czersku pod boisko szkolne. Prosiła jeszcze o określenie ram czasowych, kiedy planowane 

jest zakończenie negocjacji finansowych i kiedy może nastąpić koniec transakcji.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, iż prowadzone są negocjacje z 

właścicielem działki i w najbliższym czasie zostanie zlecony rzeczoznawcy operat 

szacunkowy i działka musi być wydzielona. Trudno jest podać termin zakończenia sprawy. 

Perspektywa jest taka, aby do końca tego roku tą działkę nabyć. Wykup musi być 

poprzedzony uchwałą radnych w sprawie wyrażenia zgody na zakup działki. Środki na 

zakup działki muszą i być umieszczona w poprawkach do budżetu, ponieważ w budżecie 

na ten rok takiej pozycji nie ma. 

Radny Stanisław Fijka poinformował, że w poprzedniej kadencji rady miejskiej i decyzją 

pana burmistrza zaplanowane było 240 000 zł na projekt kompleksowego remontu 

basenu. W wyniku działań poprzedniego dyrektora bądź zaniechania działań stracony 

został cały 2024 rok. Zapytał na jakim etapie jest rozpisanie przetargu na sporządzenie 

projektu. Drugie pytanie radnego dotyczyło lodowiska, czy zostanie przekazane firmie, 

która je obsługiwała w tym roku, czy zostanie kompleksowo wyremontowane i wróci do 
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nas na jesieni. Czy jest szansa, że uzyska pięcioletnią gwarancję i służyć będzie 

mieszkańcom na kolejne lata. Radny prosił również o potwierdzenie, czy doszło do 

jakiegoś porozumienia i czy tak właśnie będzie realizowana sprawa dotycząca lodowiska 

gminnego.  

Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski w kwestii basenu odpowiedział, że przetarg 

zostanie ogłoszony prawdopodobnie na początku. Natomiast w sprawie lodowiska, 

zostało przeprowadzone postępowanie ofertowe. Najniższą ofertę złożyła firma, która, 

była akurat operatorem tego lodowiska w tym roku. Instalacja została zabrana do 

wyremontowania i między innymi wymiany uszkodzonych elementów. Warunkiem jest 

uzyskanie pięcioletnich gwarancji. Lodowisko będzie wydłużone o 5 m i zostaną 

wymienione bandy i jesienią zostanie dostarczone.  

Radny Wojciech Kochański zapytał o zagospodarowanie terenów nadwiślańskich pod 

względem rekreacyjnym. Czy urząd bierze pod uwagę przyjęcie terenu położonego od 

Brzanki do wyjścia z portu. Stwierdził, że przejęcie przez urząd mogłoby spowodować 

szybsze zagospodarowanie terenu pod względem rekreacyjnym, tak żeby ludzie w okresie 

wakacyjnym mogli z tego korzystać. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odnosząc się do pytań radnego odpowiedział, że jeśli 

chodzi o Brzankę, która została wspomniana to teren został wydzierżawiony za zgodą 

radnych na okres bodajże 20 lat i tą część, o której radny mówił przejmie podmiot 

prywatny i w te wakacje będzie już to obiekt rekreacyjno-gastronomiczny ogólnodostępny. 

Kontynuując poinformował, że gmina jest na finale uregulowania stanu prawnego 

nieruchomości. Następnie odniósł się do właściwości zagospodarowania portu. Istnieją tu 

dwie kwestie, finansowa – ile to kosztuje i proceduralna. Na dzień dzisiejszy nie ma takich 

planów biorąc pod uwagę inne potrzeby, mogłoby to nie być zaakceptowane przez 

radnych. Na pewno warto do takiej rozmowy wrócić. 

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska zapytała, na jakim etapie jest zatrudnienie 

psychologa dziecięcego poprzez OPS.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że należało ustalić proces rekrutacji do 

tego rodzaju wsparcia, ponieważ są to środki profilaktyczne i nie każdy będzie mógł z 

tego skorzystać. Wczoraj odbyło się spotkanie przedstawicieli Społecznej Rady ds. Zdrowia 

Psychicznego i SPZOZ na którym nie mógł być do końca i nie wie jakie dokładnie zostały 

ustalone terminy, ale prawdopodobnie maj, czerwiec to realny termin. W tym momencie 

nie był w stanie precyzyjnie odpowiedzieć i może poinformować inną drogą.  

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska (ad vocem) poprosiła o odpowiedź meilową jak ta 

sprawa dalej się toczy.  

Radny Stanisław Fijka zapytatał na jakim jest etapie drogę w Lininie. Chodzi o odcinek od 

drogi Wareckiej do osiedla lub dalej. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że sprawy posuwają się do przodu, ale 

dosyć wolno, z uwagi na to, że właściciel terenów sąsiednich czy też osoby, które podają 

się za właścicieli tej działki nie ułatwiają sprawy. Nie zna dokładnie szczegółów, ale ostatnio 
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miała tam miejsce interwencja policji. Jeden z podwykonawców naszego projektanta 

próbował przeprowadzać jakieś prace i zostało mu to uniemożliwione. Została wezwana 

policja. W tej sprawie idą dwutorowo tzn. po pierwsze idą specustawą. Projektant 

projektuje na podstawie specustawy – to była jeszcze decyzja Rady w poprzedniej kadencji 

i wprowadzenie tej inwestycji do budżetu. Natomiast druga ścieżka jest dość prosta. Od 

2023 roku obowiązuje nowa ustawa o regulacji stanu prawnego niektórych dróg, która 

wydaje się, że została stworzona właśnie dla tego typu przypadków i ona umożliwia 

troszkę prostszą ścieżkę przy tego typu drogach, które w tym w sensie fizycznym istnieją, 

ale jakby mają nieuregulowany stan prawny. Sprawy idą powoli, ale do przodu.  

Radny Wojciech Kochański zadał pytanie na jakim etapie jest pozyskanie działki przy       

ul. Walewickiej pod kapliczką. Przekazał również prośbę mieszkańców ul. Grójeckiej o 

spowodowanie w jakiś sposób ograniczenia prędkości, ponieważ niektórzy kierowcy robią 

sobie tor wyścigowy od ronda Górskiego do CPN-u i stwarzają duże niebezpieczeństwo i 

czy jest możliwość lepszego oznakowania przejść dla pieszych. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że sprawy tego typu związane z 

przejmowaniem nieruchomości o dość „zabagnionym” stanem prawnym nie są łatwe a 

przede wszystkim są czasochłonne. Przy tej kwestii czas należy liczyć bardziej w latach niż 

w miesiącach. Cały czas jest na bieżąco i sprawy idą w dobrym kierunku i przyjdzie taki 

czas, iż zakomunikuje, że działka pod kapliczką stała się własnością naszego samorządu  

w późniejszym czasie ostateczna decyzje będzie należała do Rady Miejskiej. Co do 

ograniczenia prędkości przy ul. Grójeckiej to jedyne co można zrobić, to można dzwonić 

na policję. Rola burmistrza jest ograniczona. 

Radny W. Kochański (ad vocem) zadał pytanie, czy jest możliwość nie czekając na decyzję 

przejęcia kapliczkę wyremontować. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj poinformował, że działka nie jest własnością gminy, nie 

stoi na działce gminnej, więc nie ma możliwości, żeby gmina wydatkowała środki na ten 

cel. Jedna możliwość jaką widzi, to działania nieformalne mieszkańców, by w czynie 

społecznym wyremontowali kapliczkę. Póki nie zostanie uregulowany stan prawny, to 

żadne formalne działania, tym bardziej łączące się z wydawaniem środków publicznych na 

kapliczkę w jego opinii nie są możliwe.  

Radny Wojciech Kochański (ad vocem) powiedział, że jeśli uzyskał zgodę na społeczne 

odrestaurowanie kapliczki i żeby było to formalnie, to czy jest możliwość, żeby urząd 

wystąpił z wnioskiem do Konserwatora Zabytków o oficjalnej zgody na odrestaurowanie, 

bo jeśli zrobimy to nieformalnie to, żeby nie było później problemów z Konserwatorem. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, żeby jego słów nie traktować jako 

nieformalną zgodę, ponieważ nie może wydać w takiej zgody i tak jak wspomniał 

wcześniej kapliczka nie jest własnością gminy i nie leży na jej terenie. Póki co, właścicielem 

jest osoba prawna, jeden z banków i to tam należałoby się zgłosić, jeżeli ktoś chciałby w 

sposób formalny uzyskać zgodę. Powiedział również, że nie ma kompetencji możliwości 

udzielania zgód na pracę na nieruchomości, które nie jest własnością gminy. 
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3) wolne wnioski. 

 

Radny Stanisław Fijka poprosił przewodniczącą i burmistrza o wcześniejsze zaplanowanie 

sesji w terminie wakacyjnym i powiadomienie radnych, żeby nie było zaskoczenia.  

 

4) informacje. 

 

Radny Szymon Krupa zgłosił, że został poproszony przez mieszkańca i chciał odczytać 

informację, którą otrzymał dzisiaj. Niestety, nie wie kim jest mieszkaniec, ponieważ 

informacja została przekazana przez urzędnika. Radny odczytał informację:  

„Szanowna Pani Przewodnicząca korzystając z uprzejmości wiceprzewodniczącego Pana 

Szymona Krupy, chciałbym serdecznie podziękować za życzliwość, wsparcie oraz pomoc 

jakie od Pani otrzymałem. Jestem pod ogromnym wrażeniem zaangażowania oraz wysiłku 

jaki Pani wkłada w codzienną pracę na rzecz mieszkańców naszej gminy. W dowód 

wdzięczności, proszę przyjąć ode mnie ten skromny kwiatów z wyrazami szacunku 

mieszkaniec.” 

Przewodnicząca Teresa Jędral podziękowała i powiedziała, że jest bardzo zaskoczona. Jest 

to bardzo miłe i daje takiego powera do dalszego działania, nie oczekuje takich dowodów 

wdzięczności, ale naprawdę daje to dużą siłę i energię do dalszych działań. Podziękowała 

mieszkańcowi nie wie któremu, ale dziękuję serdecznie. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski: 

1) przekazał informację od dyrektor OPS odnośnie do zatrudnienia psychiatry, że będzie 

to możliwe po 20, a precyzyjnie będzie zależało od możliwości podjęcia pracy przez 

konkretnego psychiatrę. 

2) odniósł się do wypowiedzi radnego Stanisława Fijki powiedział, że dokumenty, 

które przygotowujemy będą na czerwiec i na koniec sierpnia. Nie są planowane sesje w 

lipcu. Czasami jest tak, że w tak długim okresie ponad dwumiesięcznym jest potrzeba 

zorganizowania sesji, są różne dofinansowania, może być również taka sytuacja, że od 

momentu rozstrzygnięcia przetargu do podpisania umowy jest miesiąc, nie ma sesji a jest 

potrzeba dołożenia jakiś pieniążków do najtańszej oferty. W takiej sytuacji nie jest w stanie 

w czerwcu zagwarantować radnym, że nie będzie prosić o przybycie.  

3) Zaprosił wszystkich radnych i mieszkańców na uroczystości z okazji 3 maja. W tym roku 

odbędą się i rozpoczynają się o godzinie 9:30 przed popiersiem Marszałka Piłsudskiego. 

Natomiast msza za Ojczyznę odbędzie się o godzinie 18:00, wyjątkowo ze względu na to, 

że w tym dniu są Komunie Święte.  

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska (ad vocem) podziękowała za dobre wiadomości 

względem zatrudnienia psychiatry i powiedziała, że ma nadzieję, że wszystko dojdzie do 

skutku i cieszy się, że zostało to wywalczone.  
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Zastępca burmistrza Piotr Chmielewski poinformował, że ma dobre informacje odnośnie 

terenu pod Muzeum Szkuty. Nieoficjalnie z odwiertów wynika, że na ten moment nie 

widziane są żadne przeciwwskazania do tego, żeby ta działka została zakupiona. 

 

Punkt 21. Zamknięcie XIV sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral 

o godz. 17:20 zamknęła XIV sesję Rady Miejskiej.  

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

           Teresa Jędral 

 

 

 

 

 

Przygotowała: 

Aneta Sawicka 

 

 

 


